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Advent – čas pričakovanja
Naše delo mora biti iz dneva v dan boljše, da pridobimo svet za Brezmadežno je 
zapisal sv. Maksimilijan Kolbe. Letošnje leto je papež Frančišek razglasil za leto 
molitve kot pripravo na Jubilejno leto 2025. Ne dvomim, da ste kot člani Vojske 
Brezmadežne veliko molili in prosili za različne namene. Vendar sv. Maksimili-
jan Kolbe nas spodbuja, da mora biti naše delo vsak dan boljše … Naj se to naše 
»duhovno delo« še posebej pozna v tem milostnem adventnem času v katerem se 
nahajamo. To je čas veselja. Vendar pa je to veselje drugačno od veselja, ki ga po-
nuja ta svet, ki nam ves ta mesec želi prodati kot ‘veseli december’. A prav ta veseli 
december nas s svojim tempom zna vreči s tira. Doživljamo dodaten pritisk, kaj 
vse moramo še postoriti in kaj moramo doživeti, da ne bomo česa pomembnega 
zamudili. Zato še kako potrebujemo adventni čas, ki nas postavlja na realna tla: 
pravega veselja ne moremo ustvariti sami, ujeti ali zagrabiti, ampak prihaja od 
Boga kot dar.
 Božja slava, Njegova veličastna moč, neskončna ljubezen, nepredstavljiva mi-
lost – to niso le izrazi, ki opredeljujejo Boga, ampak opredeljujejo tudi nas, saj 
je On takšen v odnosu do nas, svojih otrok. Da bi to zares dojeli in sprejeli, se je 
Bog odločil, da pride med nas kot človek. Ob Jezusovem rojstvu so angeli ljudem 
prepevali o tej Božji slavi, ki se je spustila med nas in za nas, Njegove ljubljene 
otroke.
 Adventni čas nas usmerja k pravemu bistvu veselja. Ves mesec december naj bo 
ta resnica vir našega veselja. Da bi znali to odkriti in živeti iz tega vira veselja, vsi 
skupaj pomnožimo našo molitev, obisk maše in prejemanje zakramentov ter sebe 
in vse ljudi izročajmo po Brezmadežni Bogu. 

 p. Milan Kos

Življenje je kratko, zato moramo dobro izko-
riščati čas, biti moramo skopuhi glede časa. 
Samo enkrat živimo. Moramo biti sveti ne 
samo na pol, ampak popolnoma v čim večjo 
čast Brezmadežne in za Brezmadežno v večjo 
čast Božjo.

sv. Maksimilijan Kolbe



Marija in Sveti Duh

V sklopu katehez o Svetem Duhu v življenju Cerkve je papežem med splošno av-
dienco v sredo, 13. novembra2024, v ospredje postavil edinstven odnos Svetega 
Duha z Devico Marijo.
 Med različnimi sredstvi, s katerimi Sveti Duh opravlja svoje delo posvečevanja 
v Cerkvi – Božja beseda, zakramenti, molitev –, je eno zelo posebno, in sicer ma-
rijanska pobožnost. V katoliškem izročilu imamo izrek »Ad Iesum per Mariam«, 
to je »po Mariji k Jezusu«. Marija nam kaže Jezusa. Ona nam vedno odpira vrata. 
Marija je mama, ki nas za roko vodi k Jezusu. Nikoli ne kaže nase, ampak kaže na 
Jezusa. To je marijanska pobožnost: k Jezusu po Marijinih rokah.
 Sveti Pavel opredeli krščansko skupnost kot »Kristusovo pismo, za katero skrbi-
mo mi in ki ni pisano s črnilom, temveč z Duhom živega Boga, pa ne na kamnite 
table, marveč na table mesenih src« (2 Kor 3,3). Tudi Marija, kot prva učenka in 
podoba Cerkve, je pismo, napisano z Duhom živega Boga. Prav zato jo »lahko 
poznajo in berejo vsi ljudje« (2 Kor 3,2), tudi tisti, ki ne znajo brati teoloških 
knjig, tisti »mali«, o katerih Jezus pravi, da so jim razodete skrivnosti Božjega 
kraljestva, ki so prikrite modrim in razumnim (prim. Mt 11,25).
 Ko je Marija na angelovo oznanilo rekla »da«‚ je to, kot da bi rekla Bogu: »Tukaj 
sem, sem tablica za pisati: naj pisar napiše, kar hoče, naj z mano stori, kar hoče 
Gospod vseh stvari« (Origen, Komentar k Lukovemu evangeliju). V tistem času 
so ljudje pisali na voščene tablice; danes bi rekli, da se Marija daruje kot prazen 
list, na katerega lahko Gospod zapiše, kar hoče. Marijin »da« predstavlja »vrh 
vsega verskega vedenja pred Bogom, saj na najvišji način izraža pasivno razpo-
ložljivost, združeno z dejavno pripravljenostjo, najglobljo praznino, ki spremlja 
največjo polnost« (H. Schürmann, Das Lukasevangelium).
 Tako vidimo, kako je Božja Mati orodje Svetega Duha pri njegovem delu posve-
čevanja. Sredi neskončne množice izrečenih in zapisanih besed o Bogu, Cerkvi in 
svetosti – ki jih le redki berejo in v celoti razumejo ali pa celo nihče – nam Ma-
rija predlaga le dve besedi, ki ju lahko vsi, tudi najpreprostejši, izrečejo ob vsaki 
priložnosti: »Tukaj sem« in »Zgodi se«. Marija je tista, ki je Gospodu rekla »da«, 
s svojim zgledom in priprošnjo pa nas spodbuja, da mu tudi mi rečemo »da«, 
kadarkoli se soočimo s poslušnostjo, ki jo moramo izpolniti, ali preizkušnjo, ki 
jo moramo premagati.
 V vseh obdobjih svoje zgodovine, še posebej pa v tem trenutku, se Cerkev na-
haja v položaju, v katerem je bila krščanska skupnost po Jezusovem vnebohodu. 
Oznanjati mora evangelij vsem narodom, vendar čaka na »moč od zgoraj«, da 
bi to lahko storila. In ne pozabimo, da so bili v tistem trenutku, kot beremo v 
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Apostolskih delih, učenci zbrani okoli Marije, Jezusove matere (prim. Apd 1,14).
Res je, da so bile v sobi zadnje večerje z njo tudi druge ženske, vendar je nje-
na navzočnost med vsemi drugačna in edinstvena. Med njo in Svetim Duhom 
obstaja edinstvena in večno neuničljiva vez, ki je Kristusova oseba, saj – kot pra-
vimo v Veroizpovedi, je bil »spočet od Svetega Duha in rojena iz Device Marije. 
Evangelist Luka namerno poudarja podobnost med prihodom Svetega Duha nad 
Marijo med oznanjenjem in njegovim prihodom nad učence na binkošti, saj v 
obeh primerih uporablja nekatere enake izraze.
 Sveti Frančišek Asiški v eni svojih molitev pozdravlja Devico kot »hči in dek-
la najvišjega Kralja, nebeškega Očeta, mati presvetega Gospoda Jezusa Kristusa, 
nevesta Svetega Duha«. Hči Očeta, Mati Sina, Nevesta Svetega Duha! Marijinega 
edinstvenega odnosa s Trojico ni mogoče opisati z bolj enostavnimi besedami.
Kot vseh podob, tudi te o »nevesti Svetega Duha« ne smemo absolutizirati, am-
pak jo moramo jemati glede na resnico, ki jo vsebuje, in to je zelo lepa resnica. 
Ona je nevesta, a še prej je učenka Svetega Duha. Učimo se od nje, da bomo 
poslušni navdihom Duha, zlasti kadar nas spodbuja, naj »v naglici vstanemo« in 
gremo nekomu pomagat v stiski, kakor je storila takoj zatem, ko je angel šel od 
nje (prim. Lk 1,39).

Praznik Jezusovega rojstva je za vsakega kristjana priložnost, da se odpre in 
dovoli, da se Bog rodi v njegovem srcu ter tako utrdi in poglobi svojo vero.

Jezusovo rojstvo naj ti podari milosti, veselja in blagoslova v novem letu 2025!


